
Zápis ze 163. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity dne 13. 11. 2007 v Opavě 
 
 

Přítomni:  Janák, Vojtal, Vaněk, Botlík, Franěk, Sedlář, Bednařík, Smysl, Kotala, Kantor 

Omluveni:  Siostrzonek, Kratochvílová, Veselý, Vacková, Růžička 

Hosté:   Žáček, Kania, Ramík 
 

 
 
 
PROGRAM: 
 
1. Ekonomické záležitosti 

 -   Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě  
 pro rok 2007. 

-  Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2008. 

 
2. Legislativní záležitosti 

- I. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. 

- I. Změna Organizační řádu Slezské univerzity v Opavě Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné. 

- I. Změna Disciplinárního řádu pro studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné. 

- I. Změny Studijního a zkušebního řádu Slezské univerzity v Opavě. 

- III. Změny Stipendijního řádu Slezské univerzity v Opavě.  

- III. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě. 
 
3. Organizační záležitosti 

-  Přípravy voleb do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě. 
 
4. Různé 

- Návrh nového organizačního členění Matematického ústavu vč. organizačního schéma. 
 
 
 
 
 
Předseda AS SU přivítal přítomné senátory a hosty a zahájil 163. zasedání Akademického senátu 
Slezské univerzity v Opavě. Představil program dnešního jednání. K programu nebyly vzneseny žádné 
připomínky.  
 
 
 
 
 
 
 
 



Ekonomické záležitosti 
 
Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2007. 
 
Předložený materiál představil kvestor. SU obdržela účelové finanční prostředky přidělené 
MŠMT. Na základě těchto nových prostředků byl zpracován dodatek č. 2 k rozpis příspěvku a 
dotace součástem SU pro rok 2007. Materiál byl projednán dne 6. 11. 2007 na kolegiu 
rektora. Nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
Diskuse: 
 
bez připomínek 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2007. 
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2008. 
 
Předložený materiál představil kvestor. AS SU jsou každoročně předkládána pravidla rozpisu 
finančních prostředků na součásti SU pro následující rok. Pravidla byla trochu pozměněna dle 
požadavků kolegia rektora. Změna se týká koeficientu úspěšnosti v oblasti vědy a výzkumu. 
Vždy byl uplatňován koeficient za celou SU. Nově se bude tento koeficient přepočítávat pro 
každou součást SU zvlášť. Tento postup je spravedlivější než předcházející. Materiál byl 
projednán dne 6.11.2007 na kolegiu rektora a byl upraven podle připomínek. 
 
Diskuse: 
 
Botlík: dotázal se na finanční důsledky této změny pro jednotlivé součásti. 
Kvestor: informoval, že v průběhu letošního roku proběhla jednání se součástmi. MÚ vznesl 
k tomuto koeficientu připomínku, jelikož jeho výsledky byly v celkovém koeficientu 
přepočítány na celou SU, a tímto postupem byl poškozován. V průběhu roku došlo 
k přepočtům a MÚ doložil, že MÚ byl krácen. Každá součást má jinou úspěšnost. Dále bylo 
zjištěno, že nebyly započítány některé vstupy u všech součásti. Bylo však dohodnuto, že 
v roce 2007 se zpětně úpravy dělat nebudou. 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2008. 
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 



Legislativní záležitosti 
 
I. Změna Statutu Slezské univerzity v Opavě Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. 
 
Předložený materiál představil předseda AS OPF RNDr. Franěk. Materiál byl zpracován na 
základě změny, ke které došlo na OPF. Došlo ke sloučení dvou kateder, a to katedry cizích 
jazyků a katedry komunikace. Další změnou je převod autoprovozu z děkanátu na tajemníka.  
 
Diskuse: 
 
bez připomínek. 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje I. Změnu Statutu Slezské univerzity v Opavě Obchodně podnikatelské 
fakulty v Karviné.  
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
I. Změna Organizační řádu Slezské univerzity v Opavě Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné. 
 
Předložený materiál představil předseda AS OPF RNDr. Franěk. Tento materiál je úzce 
provázán se Statutem OPF SU. V Organizačním řádu OPF SU se promítají změny, které 
nastaly ve Statutu OPF SU. Organizační řád OPF SU byl doplněn o nákres nové organizační 
struktury OPF SU. 
 
Diskuse: 
 
bez připomínek. 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje I. Změnu Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné. 
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
I. Změna Disciplinárního řádu pro studenty Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské 
fakulty v Karviné. 
 
Předložený materiál představil předseda AS OPF RNDr. Franěk. Tento materiál byl uveden 
do souladu s Disciplinárním řádem SU – oblast plagiátorství. Tento bod vzbudil kritiku AS 
OPF, změna však byla schválena všemi přítomnými senátory. 
 
Diskuse: 
 
Rektor: konstatuje, že oblast plagiátorství je velmi problematická, především v určení co 
plagiátorství je a co není. Upozornil senátory na současnou kauzu Borunský, který poškodil 
jméno SU. V případě, že student poškodí jméno SU, není SU schopna jej na základě 



současného Disciplinárního řadu nějak postihnout. Další problém nastává v situaci, kdy 
student je za hrubé porušení vyloučen (např. plagiátorství) a student studuje dva studijní 
programy. Upozornil senátory, že tyto záležitosti bude potřebné řešit.  
Franěk: vznesl dotaz, zda SU zakoupí software týkající se plagiátorství.  
Rektor: SU se podílí na vypracování takovéhoto systému, který by odhaloval plagiátorství. 
Tato oblast je velmi problematická. Naplnění softwaru je velmi složité.  
Ramík: informoval senátory, že rozvojový projekt na rok 2008 bude společně s Masarykovou 
univerzitou problematiku řešit.  
Janák: informoval senátory, že připravuje směrnici vedoucího katedry týkající se 
problematiky plagiátorství. Tuto směrnici postoupí ke konzultacím právníkovi a rektorovi. 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje I. Změnu disciplinárního řádu Slezské univerzity v Opavě Obchodně 
podnikatelské fakulty v Karviné.  
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
I. Změny Studijního a zkušebního řádu Slezské univerzity v Opavě. 
 
Předložený materiál představil prorektor Ramík. Tento materiál mění čl. 24 – přerušení studia 
Studijního a zkušebního řádu SU. V materiále je zahrnuta i problematik poplatků spojených 
se studiem. Problematika neuhrazených poplatků byla konzultována s právničkou MŠMT. SU 
byl doporučen postup, který využívá i Univerzita Karlova. 
 
Diskuse: 
 
Botlík: vznesl připomínku k formulaci věty v čl. 24 bodu 5 – studium nelze přerušit 
v případech: rovnající se alespoň 60 násobku počtu roků standardní doby studia. 
Ramík: věta je formulová složitě, ale je správě. 
Kantor: vznesl dotaz k bodu 11 b – student je povinen respektovat změny studijních plánů, ke 
kterým dojde v průběhu přerušení studia.  
Ramík: odpovídá, že se nejedná o změnu studijního plánu, ale o změnu studijních povinností. 
Rektor: doplňuje, že v případě kdy škola ztratí akreditaci oboru, má ze zákona povinnost 
zajistit studentovi pokračovat ve studiu na jiné škole.  
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje I. Změny studijního a zkušebního řádu Slezské univerzity v Opavě. 
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
III. Zm ěny Stipendijního řádu Slezské univerzity v Opavě.  
 
Předložený materiál představil prorektor Ramík. Materiál reaguje na změnu Vysokoškolského 
zákona. Změna musí být zohledněna ve Stipendijním řádu SU. Byl upraven čl. 4 – 
prospěchové stipendium, ve kterém byla vypuštěna část věty „před zahájením akademického 



roku“. Tato změna byla provedena z důvodu, aby AS SU nemusel každoročně před zahájením 
akademického roku schvalovat zásady.  
 
Diskuse: 
 
Sedlář: vznesl dotaz k platnosti a účinnosti této změny 
Kvestor: změny nabudou účinnosti od 1. 1. 2008. 
Botlík: vznesl dotaz k sociálnímu stipendiu, které je vázáno pouze na dětské přídavky. Vznesl 
dotaz, zda se Stipendijní řád nepočítá s jinými skutečnostmi. 
Kvestor: sociální stipendium je nárokovou dávkou pro studenta od státu. VŠ jsou pouze 
v postavení zprostředkovatelů. SU má však i jiná stipendia, o které může student pořádat.  
Rektor: doplňuje, že se jedná o sociální dávku pro studenty.  
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje III. Změny stipendijního řádu Slezské univerzity v Opavě.  
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
III. Zm ěny Statutu Slezské univerzity v Opavě. 
 
Předložený materiál představil kvestor. Ve stávajícím Statutu SU je v rámci čl. 26 odst. 8 
vyměřen poplatek za studium. Student může požádat rektora o snížení, odložení apod. tohoto 
poplatku. Byla zadána 2 kritéria: 1) studijní výsledky a 2) sociální situace (rozhodný příjem 
rodiny). Novela VŠ tato kritéria nepředepisuje. Z tohoto důvodu bylo zachováno především 
hledisko studijních výsledků. Sociální kritérium bude však nadále zohledněno.  
Rektor: doplňuje, že snahou SU je posílení prospěchových výsledků studentů.  
 
Diskuse: 
 
bez připomínek. 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje III. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě. 
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
Organizační záležitosti 
 
Přípravy voleb do Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě. 
 
Předložený materiál představil Ing. Smysl. Na základě ustanovení ústřední volební komise na 
minulém zasedání AS SU, byla zpracována upřesňující pravidla voleb do AS SU. Stručně 
představil harmonogram voleb. 
 
Diskuse: 
 
Vaněk: doporučuje harmonogram doplnit o formulace z Volebního a jednacího řádu AS SU. 



Janák: navrhuje upravit stylizaci úvodu, vždy uvádět slovo komora.  
Vaněk: navrhuje rozdělit do dvou odstavců první kolo a druhé kolo voleb. Pravidla hlasování 
musí být uvedena na hlasovacím lístku (kdy je lístek platný a kdy ne). Navrhuje tuto 
formulaci použít v předloženém materiálu. Doporučuje dnešním dnem vypsat volby do AS 
SU. 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje vypsání voleb do AS SU,  
AS SU bere na vědomí upřesňující pravidla voleb do AS SU. 
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
AS SU ustanovuje dílčí komisy MÚ takto: 
 
Mgr. Petra Kordulová, Ph.D. (předseda) 
Mgr. Eva Blažková,  
Petr Sander 
 
Pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
Různé 
 
Návrh nového organizačního členění Matematického ústavu vč. organizačního schéma. 
 
Předložený materiál představil rektor. Návrh nového členění MÚ byl výsledkem evalvačního 
procesu na MU. Bylo doporučeno rozdělení jednoho oddělení na dvě oddělení. Materiál byl 
projednán a schválen VR SU. Měla však požadavek překreslit organizační schéma MÚ.  
 
Diskuse: 
 
bez připomínek. 
 
Návrh usnesení: 
 
AS SU schvaluje Organizační členění Matematického ústavu. 
 
pro: 10   proti: 0   zdržel se: 0 
 
 
 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se uskuteční dne 11. 12. 2007 
v Krnov ě v odpoledních hodinách.  



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 
 

 
 

U S N E S E N Í 
ze 163. zasedání AS SU ze dne 13. 11. 2007 

 
 
1.  AS SU schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 

v Opavě pro rok 2007. 
 
2.  AS SU schvaluje Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity 

v Opavě pro rok 2008. 
 
3.  AS SU schvaluje I. Změnu Statutu Slezské univerzity v Opavě Obchodně podnikatelské 

fakulty v Karviné.  
 
4.  AS SU schvaluje I. Změnu Organizačního řádu Slezské univerzity v Opavě Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné. 
 
5.  AS SU schvaluje I. Změnu Disciplinárního řádu Slezské univerzity v Opavě Obchodně 

podnikatelské fakulty v Karviné.  
 
6.  AS SU schvaluje I. Změny Studijního a zkušebního řádu Slezské univerzity v Opavě. 
 
7.  AS SU schvaluje III. Změny Stipendijního řádu Slezské univerzity v Opavě.  
 
8.  AS SU schvaluje III. Změny Statutu Slezské univerzity v Opavě. 
 
9.  AS SU schvaluje vypsání voleb do AS SU.  
 
10. AS SU bere na vědomí upřesňující pravidla voleb do AS SU. 
 
11. AS SU ustanovuje dílčí komisy MÚ takto: Mgr. Petra Kordulová, Ph.D. (předseda),  

Mgr. Eva Blažková, Petr Sander. 
 
 
 
 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph. D. 
předseda AS SU 


